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مسابقات دو و میدانی جوانان قهرمانی آسیا

عیدیان طلا گرفت و رکورد شکست
نازنین فاطمه عیدیان موفق شد در جریان برگزاری مرحله 
نهایی ماده ۴۰۰متر با مانع مسابقات دو و میدانی جوانان 
قهرمانی آسیا که به میزبانی شهر دبی در کشور امارات در 
حال برگزاری است، ضمن شکستن رکورد ملی برای اولین 
بار یک مدال تاریخی به رنگ طلا را کسب کند. این بانوی 
جوان و خوش آتیه کشورمان موفق شد با ثبت حد نصاب 
۵۸.۸۶ ثانیه زودتر از ســـایر رقبای خود از دیگر کشورهای 
آســـیایی از خط پایان عبور کند و مدال طلا این رقابت ها 
را به دست آورد. گفتنی اســـت، عیدیان با ثبت این زمان 
رکـــورد ملی رده ســـنی جوانان را که با حـــد نصاب ۵۹.۴۸ 
ثانیه در اختیار خودش بود، بهبود ببخشـــد. او همچنین 
رکورد ملی رده سنی بزرگسالان کشـــورمان  در این ماده را 
که با حد نصاب ۵۹.۱۶ در اختیار شهلا محمودی بود، ارتقا 
داد و توانست عنوان رکورد دار جدید ملی کشورمان در این 
ماده را به خود اختصاص دهد. لازم به ذکر است، عیدیان 
سال گذشته موفق شده بود مدال نقره را در این رقابت ها 
کســـب نماید اما این برای اولین بار است که دو و میدانی 
ایران توانسته در بخش بانوان مسابقات قهرمانی جوانان 

آسیا یک مدال طلا آن هم در دوهای با مانع کسب کند.
 

مسابقات زیر ۱۲ سال غرب آسیا

دختران تنیس ایران قهرمان شدند

مســـابقات تنیس کمتر از ۱۲سال غرب آســـیا که از سوم 
تا هشـــتم اردیبهشـــت به میزبانی اردن آغاز شـــده بود، با 
قهرمانی تیم دختران ایران به پایان رسید. لاوین حکیمی، 
شایلین ظفریکایی و سوگند عالیشاهی با هدایت هنگامه 
عزیزی در این مسابقات حضور داشـــتند. دختران ایران 
با برتری مقابل نمایندگان اردن، لبنان، ســـوریه و بحرین 
عنـــوان قهرمانی را به خود اختصاص دادند تا یک بار دیگر 
این عنوان به تنیس بازان نوجوان ایران برسد. تیم پسران 
ایران نیز در دیداری حساس برابر عربستان به میدان رفت 
که تکلیف برنده این بازی در دیدار دونفره مشخص خواهد 
شد. برنده این رقابت نیز به فینال غرب آسیا صعود می کند.

 

نقره پاراتیراندازی در جام جهانی
تیـــم تپانچه بـــادی میکس ایـــران در ادامه جـــام جهانی 
پاراتیرانـــدازی کره جنوبی، به مدال نقره رســـید. در ادامه 
رقابت های جـــام جهانـــی پاراتیراندازی در کـــره جنوبی، 
تیرانـــدازان ایران در ماده تپانچه بـــادی میکس با ترکیب 
محمدرضا میرشفیعی و نسرین شاهی مدال نقره گرفتند. 
تیـــم میکـــس ایـــران دور مقدماتی بـــا ثبت رکـــورد ۵۷۰ و 
صدرنشینی راهی مرحله فینال شد و مدال نقره این ماده 
را گرفت. پیش از این نیز رقیه شجاعی در ماده تفنگ بادی 

ایستاده در جایگاه هشتم قرار گرفت.
  

اردوی والیبال ایران در برزیل و ژاپن
تیم ملی والیبال ایران، برای آمادگی بیشتر قبل از شروع 
لیگ ملت های ۲۰۲۴، 24 اردیبهشـــت مـــاه راهی برزیل 
می شود.ملی پوشـــان ایران طبق برنامـــه پائز، در اردوی 
یـــک هفته ای برزیل هم تمرین می کننـــد و هم دو بازی 
تدارکاتی با دو تیم برزیلی انجام می دهد. شاگردان پائز در 
هفته اول لیگ ملت ها برای سهمیه المپیک نبرد سختی 
با صربستان، ایتالیا، کوبا و آرژانتین دارند.تیم ملی ایران 
پس از این 4 بازی، به ژاپن می رود تا قبل از شروع هفته 
دوم اردویی یک هفته ای در باشـــگاه پاناســـونیک برگزار 

کند.
 

تبعات انتخاب گزینه های ضعیف بایرن مونیخ

طومار نویسی برای ماندن مربی ناکام
گزینه هایی که بایرن مونیخ برای جانشـــینی ســـرمربی 
فعلـــی خود انتخاب کـــرده از نظر هـــواداران این تیم به 
قدری بد هســـتند که آنها برای ماندن مربی ناکام فعلی 
خـــود، یعنی تومـــاس توخل، طومـــار جمـــع کرده اند! 
هواداران بایرن مونیخ با جمع آوری امضا از باشگاه شان 
می خواهند که درمـــورد توماس توخل تجدیدنظر کنند 
و او را همچنان در ســـمت خود نگه دارند. بایرن مونیخ 
مدتـــی پیش اعلام کرد که با توخل در پایان فصل قطع 
همکاری می کند و به دنبال سرمربی جدید است. گفته 
می شـــود باشـــگاه آلمانی رالف رانگنیک مربی ســـابق 
منچســـتریونایتد و فعلی تیم ملی اتریـــش را به عنوان 
جایگزین توماس توخل در نظر گرفته اســـت. اما عده 
زیادی از هواداران بـــه هیچ عنوان از این انتخاب راضی 
نیستند و به همین دلیل بیش از 10000 امضا جمع آوری 
کرده اند تا از توخل بخواهند که در بایرن بماند. توخل با 
وجودی که باعث شد قهرمانی 11 ساله بایرن در بوندس 
لیگا از دست برود اما حالا مورد حمایت هواداران بایرن 
مونیـــخ قـــرار گرفتـــه و آنها بـــا کمپین »مـــا رانگنیک را 
نمی خواهیم« و درخواســـت کتبی و جمع آوری امضا به 

دنبال نگه داشتن توخل هستند.

17
irannewspaper.ir irannewspaper

ورزشی شنبه  8  اردیبهشت 1403  شماره  8448

پهلوانی ایـــن روزها حکـــم کیمیـــا را در ورزش 
ایـــران پیدا کرده اســـت. کار به جایی رســـیده 
که همه دلخوشـــی بـــه ثبت روزملـــی فرهنگ 
پهلوانـــی و ورزش زورخانـــه ای در تقویـــم ختم 
شـــده و بس. محمد رضا طالقانی پیشکسوت 
کشـــتی دلیل این کمرنگی پهلوانـــی در ورزش 
ایـــران را به دور شـــدن از اصل ربـــط می دهد: 
» قبـــلاً هرکســـی وارد ورزش می شـــد، همـــان 
ابتدا متوجـــه تفـــاوت ورزش با بقیـــه حوزه ها 
مـــی شـــد. در ورزش مـــرام پهلوانـــی، فتوت و 
جوانمـــردی حـــرف اول را مـــی زد. امـــا امـــروز 
ایـــن مســـائل کمرنـــگ شـــده و تنهـــا بـــه حد 

شعاررســـیده است.«
به نظر طالقانی، حســـادت ها هم در کمرنگ 
کـــردن پهلوانـــی در ورزش بـــی تأثیـــر نبـــود: 
»حســـودها، رفتارهـــای  پهلوانـــی  را بـــه پای 
تظاهر و ریا می گذاشـــتند که این مســـأله هم 
یکی از دلایل کمرنگ شـــدن منـــش پهلوانی 
بـــود و کم کـــم کار به جایی رســـید که پهلوانی 
به یـــک روز در تقویم ختم شـــد. در حالی که 

انســـانیت به یک روز نیســـت.«
طالقانـــی معتقد اســـت این روزهـــا اخلاق در 

ورزش خریـــدار نـــدارد: » قبـــلاً پیراهـــن تیـــم 
ملی مـــلاک بود و اســـم قشـــنگ ایـــران. من 
ورزشـــکاران زیـــادی را می شناســـم که بـــا پا و 
دست شکســـته هم مســـابقه داده اند و مدال 
گرفته انـــد، بـــدون اینکـــه بـــه فکـــر پـــاداش 
باشـــند. حتـــی ورزشـــکاری را می شناســـم که 
وقتی اســـم ایران روی لباسش نبود، با پنبه ای 
که از پزشـــک تیـــم گرفته بود اســـم ایـــران را 
روی لباســـش می چســـباند و به نـــام ایران بر 
روی پیراهنـــش افتخار می کـــرد. چون معتقد 
بودنـــد پـــاداش را خـــدا می دهد و مـــردم. اما 
حـــالا فـــرق کـــرده و ورزشـــکاران می گویند ما 
کارمـــان را کردیـــم اما پولـــی به مـــا نداده اند. 

حالا تنها چیـــزی که نزد برخی مهم نیســـت، 
عرق ملی اســـت.«

به نظر پیشکســـوت کشـــتی، برای برگشت به 
آن روزها خیلی دیر شـــده: » خیلی دیر شـــده. 
تلویزیون و رسانه ها خیلی روی کارهای قشنگ 
مانـــور نمی دهند، اما کارهای زشـــت را در بوق 
و کرنـــا می کننـــد. در واقع این روزهـــا پهلوانی 
و انســـانیت حکم شـــوآف را در ایران پیدا کرده 
است. به نظرم جای  پول با اخلاق عوض شده 
است. در واقع پول حرف اول را می زند. درست 
برعکس کشورهای دنیا. بعضی ایرانی ها از اصل 
دور افتاده اند در حالی که روح ورزش پهلوانی با 

این اتفاق سازگار نیست.«

گفت و گو با  طالقانی به بهانه روز فرهنگ پهلوانی

پول جای اخلاق را گرفته است

گپ

مهری رنجبر
خبرنگار

خـــودش هم فکـــرش را نمی کـــرد که به ایـــن زودی 
المپیکی شـــود اما فاطمه مجلل که حالا نوید بخش 
روزهای روشن روئینگ ایران است، گویا برای موفقیت 

عجله داشت.
او بـــا رکورد خوبی کـــه در ژاپن زد، حـــالا امیدوار تر از 
همیشه است تا این بارزیرآسمان پاریس با پاروهایش، 

رؤیاهایش را دنبال کند.
مجلل به گفته خودش به گرفتن این سهمیه مطمئن 
بوده اســـت: »با توجه به اینکه 5 قایق اول ســـهمیه 
می گرفتند، تقریباً مطمئن بودم که المپیکی می شوم 
ولی فکـــرش را هم نمی کردم که رکورد مســـابقه ام تا 
این حد خوب باشـــد. زمان من در آخرین تمرینات 
8 دقیقه و 2 صدم ثانیه بود اما روز مســـابقه رکورد 7 
دقیقه و 37 صدم ثانیه را ثبت کردم که باعث شد به 

ادامه مسیر امیدوار تر شوم.«
 او که روز مســـابقه رکوردی بهتر ازتمرینات زد، از این 
بابت خوشـــحال اســـت: »من خیلی تجربـــه رقابت 
در روئینگ تکنفره را نداشـــتم و فقط در رده زیر 23 
ســـال پارو زده بودم. از طرفی تمرینات ما همیشه در 
مســـافت 1000 متر دریاچه آزادی بوده اســـت به غیر از 
یـــک ماه اخیر که در ســـد ارومیه پارو زدیـــم که البته 
به خاطر مسافت زیاد متراژبندی خاصی نداشتیم. با 

توجه به این شرایط برای اولین بار بود که در مسافت 
2 کیلومتر پارو می زدم اما همه چیز خوب پیش رفت 

و رکورد خوبی به جای گذاشتم.«
 A قایقـــران جوان تیم ملی حالا به حضـــور در فینال
المپیک امیدوار است: »یکی از دلایل اصلی که باعث 
شـــد تایم خوبی در مســـابقات بزنم، همین تمرین 
دقیقـــه نودی مان در دریاچه ارومیـــه بود. تا المپیک 
3 ماه بیشـــتر زمان نداریم و احتمـــالاً تمرینات مان 
مجدداً در همین دریاچه آزادی پیگیری می شـــود اما 
امیدوارم مکانی دیگر در مسافت بلند برگزار بشود و 
حتی اردوهای برون مرزی داشته باشیم. به المپیک 
پاریـــس امیدوارم و تلاشـــم را برای حضـــور در فینال

A  خواهم کرد.«

از آب های توکیو تا پاریس

مجلل: هدفم حضور در فینال المپیک است

قایقرانی

فائزه زمانی
خبرنگار

ســـه ماه مانده به المپیک، حسن یزدانی سوژه 
اصلی ورزش ایران شـــده اســـت. پرمدال ترین 
کشـــتی گیر تاریـــخ ایـــران می توانـــد بـــا همین 
دهمین مدال جهانـــی و المپیکش در پاریس، 
پرافتخارترین کشـــتی گیر شـــود. این در حالی 
اســـت که نابغـــه کشـــتی به دلیل طـــی دوران 
نقاهـــت، ایـــن روزها به نحـــوی رفتـــار می کند 
کـــه همـــه در بلاتکلیفی به ســـر می برنـــد. او در 
اردو غایب است و مشـــخص نیست چه زمانی 
روی تشـــک می رود و هیچ کس نمی داند که آیا 

به المپیـــک پاریس می رســـد یا نه؟
یزدانی باید از چهارشـــنبه هفته پیـــش به اردو 
می رفـــت امـــا یـــک دفعه اعلام شـــد بـــه دلیل 
شرایط جســـمانی و وضعیت کتفش در ساری 
به درمانـــش ادامـــه می دهـــد و در جویبار هم 

تمریـــن می کند.
پادشـــاه با انتشـــار فیلمـــی در فضـــای مجازی 
از شـــروع تمرینـــات کشـــتی بـــا مهـــدی یگانه 
جعفـــری خبـــر داد، درحالی که قیـــد حضور در 

بوداپســـت را هم زده اســـت.
مســـابقاتی کـــه 17 تـــا 20 خرداد در بوداپســـت 
برگـــزار می شـــود و دومیـــن و آخرین مســـابقه 
رنکینـــگ دار ســـال المپیـــک اســـت کـــه با دو 

کیلوگـــرم ارفـــاق وزنـــی برگزار می شـــود.
فدراســـیون و کادر فنـــی می خواســـتند تا گره 
انتخـــاب ملی پـــوش 86 کیلوگرم احتمـــالاً در 
همیـــن مســـابقه باز شـــود امـــا تصمیـــم اخیر 

حســـن یزدانی ایـــن برنامه را به هم زد. حســـن 
یزدانـــی بـــه کادر فنـــی گفتـــه بـــه مجارســـتان 
نمی رود و این یعنـــی بلاتکلیفی در ۸۶ کیلوگرم 
فعلاً ادامه دارد. هنوز مشـــخص نیســـت او بعد 
از این تصمیـــم، چه برنامـــه ای دارد، اما واضح 
اســـت کـــه جایـــگاه یزدانی بـــا از دســـت دادن 
دومین تورنمنـــت دارای رنکینگ بیش از قبل 

متزلزل شـــده است.
احتمالاً او تورنمنت سرکیســـیان در ارمنستان 
را برای بازگشـــت به مسابقات کشـــتی انتخاب 
می کنـــد، امـــا کادر فنی به دنبـــال محک جدی 
ایـــن کشـــتی گیر اســـت. موضوعـــی که شـــاید 
در ارمنســـتان محقـــق نشـــود. یزدانـــی اگـــر در 
ارمنســـتان به میدان بـــرود او بعـــد از حدود ۱۰ 
ماه روی تشـــک رفته و همین کادر فنی را نگران 
کـــرده که آیا می تواند حتی در نبـــود دیوید تیلور 

روی طـــلای یزدانی در المپیک حســـاب کند؟

حسن یزدانی و هزار ابهام برای حضور در المپیک

پادشاهبهمجارستاننمیرود

محسن وظیفه
خبرنگار

دایره طلایی

ژاوی هرناندس، سرمربی بارسلونا با وجود آنکه 
پیش از این تأکید کرده بود که در پایان فصل از 
این تیم جدا خواهد شـــد حالا نظرش را عوض 
کرده و می خواهد تا 2025 در این تیم بماند. این 
خبری بود که روز پنجشـــنبه در نشستی توسط 

رئیس باشـــگاه بارســـلونا، خـــوان لاپورتا و در 
حضور خـــود ژاوی اعلام شـــد. این در حالی 
اســـت که ژاوی قبـــلاً گفته بـــود تحت هیچ 
شـــرایطی نظـــرش را در مـــورد جدایی تغییر 
نخواهد داد حتی در صورت قهرمانی در لیگ 

قهرمانان اروپا یا قهرمانی در لیگ اسپانیا، دو 
جامی که البته بارسا هر دوی آنها را از دست داده 
است. آقای سرمربی در ماه ژانویه اعلام کرده بود 
که به دلایل زیادی از بارســـلونا جدا خواهد شد، 
از جمله فشـــار زیادی که این شغل برایش دارد 
و اینکـــه احســـاس می کند باشـــگاه در آینده به 
تغییرات اساســـی نیاز دارد. او اما بعد از حذف 
از لیگ قهرمانان و قطعی شـــدن از دست رفتن 
قهرمانی لیگ، تصمیم خود را تغییر داد و گفت: 
»می دانید که من طرفدار بزرگ بارسلونا هستم 
و همیشه سعی می کنم بهترین کار را برای باشگاه 
انجام دهم. بـــا رئیس  ملاقات کردم و دیدم که 
از اعتماد رئیس ، کادر ورزشی و کل هیأت مدیره 
برخوردار هستم. حمایت بازیکنان خیلی مهم 
بود. آنها باعث شـــدند ببینم که این پروژه باید 
ادامه پیدا کند. هواداران هم به من نشان دادند 
که باید ادامه دهم، کارکنان هم همین طور. در 
ژانویه فکر می کردم بهتر است که بروم، اما اکنون 
همه چیـــز را متفاوت می بینم. فکر می کنم این 

بهترین تصمیم اســـت.« خوان لاپورتا، 
رئیس باشگاه بارسلونا به مطبوعات گفته که 

تصمیم برای ادامه همکاری با ژاوی هرناندس به 
دلیل نیاز به ثبات گرفته شده و ژاوی نقطه قابل 
اتکایی برای بازیکنان تیم است: »وقتی مسائل را 
تحلیل می کنیم، مربی ما همیشه به بهترین ها 
برای بارســـا فکر می کند. خبر بسیار خوبیست، 
تیم جـــوان ما به ثبـــات نیـــاز دارد. ژاوی مرجع 
بازیکنان است و ما کاملاً این موضوع را می بینیم. 
هیأت مدیره به اتفاق آرا از این تصمیم حمایت 

کرده است.«

چرخش 180 درجه ای سرمربی بارسلونا

 می مانم چون 
تیم به من نیاز دارد

گـــروه ورزشـــی / علیرضـــا احمـــدی، 
کاپیتان اســـبق تیـــم ملی بســـکتبال با 
ویلچر، ســـرمربی تیم ملی لتونی شـــد. 
او که لژیونری را از لیگ ســـری A ایتالیا 
با بـــازی در تیم های میلان، بندر تورس 
و لاتزیـــو اســـتارت زد، بعـــد به اســـپانیا 
اسباب کشـــی کـــرد بـــا دعوت باشـــگاه 
بیلبائو و ختافه، حالا 6 ســـالی است که 
در هامبـــورگ آلمان هم بـــازی می کند 
و هـــم مربی اســـت؛ همان باشـــگاهی 
کـــه مهـــدی مهدوی کیـــا در آن بـــازی 
می کرد. او امـــا حالا تجربـــه جدیدی را 
به کوله بـــارش اضافه می کنـــد. این بار 
او قـــرار اســـت روی نیمکـــت تیـــم ملی 
بســـکتبال بـــا ویلچـــر لتونی بنشـــیند؛ 
آن هـــم تا پایـــان رقابت هـــای قهرمانی 
اروپـــا. خـــودش می گوید: »مســـئولان 
بســـکتبال با ویلچر لتونی می خواستند 
قـــرارداد طولانی مـــدت بـــا مـــن امضـــا 
کنند، اما مـــن به خاطر پیشـــنهادهای 
بهتر ترجیـــح دادم تـــا پایـــان قهرمانی 
اروپـــا بـــا آنهـــا کار کنـــم. دربـــاره ادامه 
همکاری بعد از قهرمانـــی اروپا صحبت 
می کنیـــم. البته باشـــگاه هامبورگ هم 
بـــه هیـــچ عنـــوان اجـــازه نمی دهد من 

وم.« بر
احمـــدی تیرمـــاه کارش را بـــا تیـــم ملی 
لتونی شـــروع می کند: »من تیرماه کارم 
را بـــا تیم جدیدم شـــروع می کنم. البته 
درباره دستیارانم هم در اردوی سوئیس 
و ارزیابـــی اولیه تیـــم صحبت می کنم.«
 مربـــی ایرانـــی تیم ملـــی بســـکتبال با 
ویلچـــر لتونی از کار ســـخت اســـتقبال 
می کنـــد: »می دانـــم کار ســـختی در تیم 
لتونـــی دارم. امـــا ســـختی کار همیشـــه 
خوب اســـت، چرا که نتیجـــه اش آدم را 

خوشـــحال می کنـــد.«
او ترجیـــح می دهد به جـــای رؤیاپردازی 
از کارش لذت ببرد: »من در بســـکتبال 
بـــا ویلچر، رؤیاپردازی خاصـــی ندارم جز 
اینکه لذت می بـــرم. فرقی هم نمی کند 
چه پستی باشـــد؛ بازیکن باشم، مربی، 
آنالیزور، حتـــی تعمیـــرکار ویلچر. فقط 
دوســـت دارم کنار بســـکتبال بـــا ویلچر 
باشـــم. در واقع من به جای رؤیاپردازی 
ســـخت کار می کنم تـــا نتیجـــه بگیرم. 
در واقـــع ذهنـــم را با فکر بـــه مربیگری 
مشـــغول نمی کنـــم، بلکـــه روی ارتقای 
ســـطح فهم بازی یا مربیگـــری متمرکز 

» . می شوم

ملی پوش اسبق »بسکتبال با ویلچر«، روی نیمکت لتونی

احمدی: کار سخت همیشه خوب است

کار سختی 
در تیم لتونی 

دارم. اما 
سختی کار 

همیشه خوب 
است، چرا که 

نتیجه اش آدم 
را خوشحال 

می کند

سوژه

خ حسابی فر
خبرنگار


